
Skrivelse från Moderaterna och Liberalerna angående tvångsomhändertagna flickor. 
 
I en granskning av Sveriges Radio har närmare 300 LVU-domar granskats som konstaterar att 
sexuella orsaker tas upp i beslut om tvångsvård för var tredje flicka. Motsvarande siffra för 
pojkar är var sextonde. I granskningen konstateras också att sexuella övergrepp flickor har 
utsatts för uppges bland skälen för att de ska omhändertas på grund av ”eget beteende”.  
 
Uppgifterna som framkommit i granskningen är allvarliga och oroande. Granskningen är 
nationell men det föranleder en fördjupad granskning i Stockholm och hur stadens socialtjänst 
arbetar kring LVU. Ett omhändertagande av barn är en långtgående åtgärd som inte ska 
användas lättvindigt. 
 
Med anledning av ovanstående vill vi ställa följande frågor till förvaltningen. 

1. Hur ser fördelningen mellan flickor och pojkar ut av omhändertagande enligt LVU i 
Stockholm? 

2. I vilken utsträckning omhändertas flickor i Stockholm med hänvisning till sexuella 
orsaker? 

 
 
 
Andréa Hedin m.fl. (M) 
Jan Jönsson (L) 
 
 
Notering: 
Vid socialnämndens sammanträde 2023-03-21 anslöt sig Kristin Jacobsson (C) till skrivelsen. 


